

首位香港海關人員獲認證為世界海關組織AEO技術及營運顧問

The First Officer of Hong Kong Customs Accredited as WCO Technical and Operational Advisor in AEO



香港海關貿易關係及公共傳訊科高級督察洪寶君於今年8月正式獲世界海關組織（WCO）認證為「認可經濟營運商」（AEO）技術及營運顧問，成為香港海關首位獲WCO認可的AEO認證專家。

繼2025年3月順利通過WCO舉辦的「AEO計劃技術及營運顧問準認證工作坊」評核後，洪高級督察於今年5月19日至22日獲WCO委派往馬來西亞，與另一位AEO認證專家共同為當地海關舉辦「AEO計劃國家能力建設工作坊」，作評審為AEO認證專家的最後考核。她在工作坊分享了有關AEO原則與實務的豐富專業知識，全力協助推動馬來西亞海關的能力建設，從而優化當地的AEO計劃，並最終成功通過WCO評審及取得AEO認證專家資格。

Senior Inspector Ms Sindy Hung of the Office of Trade Relations and Public Communication of Hong Kong Customs was formally accredited as a World Customs Organization (WCO) Technical and Operational Advisor in the area of Authorized Economic Operators (AEO) in August. She is the first officer of the Hong Kong Customs to be recognized as an AEO expert by the WCO.

Following her successful completion of the WCO Pre-accreditation Workshop for Technical and Operational Advisors on AEO Programmes in March 2025, as the final assessment of her AEO expert accreditation, she was appointed by the WCO to co-facilitate a WCO National Capacity Building Workshop on AEO for the Royal Malaysian Customs Department (RMCD) in Malaysia from 19 to 22 May 2026 alongside an AEO expert. During the workshop, she shared extensive knowledge on AEO principles and practices to assist the RMCD in capacity building for enhancing their AEO Programme, and successfully passed the WCO assessment and obtained the AEO expert qualification.



聯絡我們
Contact Us

✉ aeo@customs.gov.hk

香港海關貿易關係及公共傳訊科

Office of Trade Relations and Public Communication
Customs and Excise Department

